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 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-02-26 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

    

    
 

 

Plats och tid  Pajala Folkets hus, danssalongen, 2024-02-26, kl. 10.00 – 16.45 
 

Beslutande 
 
 
 
 
 
 

Birgitta Rantatalo (S)                                             Ann-Mari Mäki Larsson (FrS) 
Ulrica Hammarström (S)                                      Lena Jatko (FrS) 
Anders Lehtipalo Nilsson (S) §§ 1-20                 Bengt Niska (FrS) 
Hans Sundqvist (S) §§ 1-20                                   Kurt Lind (FrS) 
Ellinor Tandlund (S)                                              Bengt-Ola Mörtlund (V) 
Jenny Eriksson (S)                                                 Birger Lahti (V) §§ 1-20 
Eva Esberg (KD                                                Pirkko Heikkilä (V)                                   
Stig Töyrä (KD)                                                       Linda Jonsson (V) 
Håkan Kero (KD) §§ 1-13, 15-20                         Lennart Ojanlatva (SJVP)                                     
Anita Sköld (M)  

 Roger Uusitalo (C) 

Övriga deltagande 
Ersättare 
 
Tjänstemän 
 
 
 
 
 
 
Ajournering  

 
 
 
Christer Eriksson, VD Pajala värmeverk §13 
Christina Karinen Sturk, Skolchef § 17  
Fredrik Mäki, Rektor Lapplands gymnasium § 11  
Inger Hieta, bitr.gymnasiechef, § 11 
Leif Gräsvik, VD Pajala Bostäder § 14  
Regina Veräjä, minoritetssamordnare § 16 
Ulf Kero, utredare Vatten och avlopp §§ 2-3 
 
Kl. 10.20-10.30, 11.45-12.45, 13.00-13.10 

 
 
 

 

Utses att justera 

 

Pirkko Heikkilä (V) och Roger Uusitalo (C) 

 

Justeringens 
plats och tid Digitalt 2024–02–28 kl. 11.00 
 
Underskrifter 

 
Sekreterare 

 
 ..............................................................................................  
Sixten Olli 

 
Paragrafer 

 
1 – 21  
 

   

 Ordförande .…………………………………………………………….   ……………………………………………………. 
   Birgitta Rantatalo                                                  

 

 Justerare  ...................................................................   ...............................................................  
  Pirkko Heikkilä Roger Uusitalo 

 ANSLAG/BEVIS 

 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-02-26 
 
Datum för anslags 
uppsättande 

 
2024–02–28 

 
Datum för anslags 
nedtagande 

 
2024–03–21 

 
Förvaringsplats 
för protokollet 

 
Kommunkansliet 

Underskrift  ...........................................................  
 Sixten Olli 
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Ärenden 

 

§ 1 Mötets öppnande 

§ 2 Investeringsäskande Junosuando ledningsnät korsande väg 395 

§ 3 Södra Byavägen Kangos  

§ 4 Val till nämnd - Social nämnden  

§ 5 Val till nämnd - Barn och utbildningsnämnd 

§ 6 Val ersättare gymnasienämnden  

§ 7 Meddelande om avsägning kommunfullmäktige   

§ 8 Val ordförande Bygg och miljönämnden  

§ 9 Val ersättare kommunstyrelsen  

§ 10 Val ersättare och ordinarie valnämnden  

§ 11 Informationspunkt gymnasieskolan LKF  

§ 12 Delårsredovisning LKF  

§ 13 Aktieägartillskott Pajala Värmeverk 

§ 14 Ägardirektiv Pajala Bostäder  

§ 15 Reglemente Kommunstyrelsen  

§ 16 Bestämmelser för minoritetsspråksmedel 

§ 17 Medel för förstudie fleravdelningsförskola 

§ 18 Delgivningar 

§ 19 Medborgarinitiativ 

§ 20 Anmälan av motioner 

§ 21 Interpellationer och frågor 
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§ 1      

Mötets öppnande  

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige godkänner att kungörelsen skett i laga ordning.  
 
Kommunfullmäktige utser Pirkko Heikkilä (V) och Roger Uusitalo (C) till justerare. 
Justering sker digitalt 2024-02-28 kl. 11.00. 
 
§ 7, Val av ersättare till kommunfullmäktige ändras till meddelande om avsägning 
kommunfullmäktige    

 
Kommunfullmäktige godkänner därmed dagordningen. 

 
 

Ärendet 
 

- Godkännande av kungörelse  

- Upprop 

- Val av 2 justerare, dag och tid 

- Godkännande av dagordning 

 
____ 



 Sida 
PAJALA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                       4(32) 
 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-02-26 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

    

 

§ 2                                               Dnr: KS-2023-709  
 
Investeringsäskande Junosuando ledningsnät korsande väg 395 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
1. Tillskjuta investeringsmedel om 3 249 000 kr för projektet Junosuando 

ledningsnät korsande väg 395. 

 
 
Ärendet 
KS beslutade 2022-05-30 § 70 att byta ut vatten- och avloppsledningsnät längs med 

och under väg 395 i Junosuando i samband med Trafikverkets projekt 

”Malmtransporter Kaunisvaara-Svappavaara”.  

 

Kostnad för projektet uppskattades till mellan 2,9–4,6 mkr beroende av omfattning. 

Under sommaren 2023 har arbete med ledningsnätet pågått och är nu slutfört till en 

kostnad på 3 249 000 kr.  

 

Som tidigare redovisats fanns kostnaden för denna ombyggnation inte medtagen i den 

tioårsplan som verksamheten tagit fram då detta ej var en planerad åtgärd. Därav 

äskar verksamheten medel för år 2023.    

 

Förvaltningens förslag till beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att  

2. Tillskjuta investeringsmedel om 3 249 000 kr för projektet Junosuando 

ledningsnät korsande väg 395 

 

  Ekonomiska konsekvenser 

     Investeringsmedel om 3 249 000 kr 

 

     Beslutsunderlag 

 

     KS.2022.201 Tjänsteskrivelse gällande Junosuando ledningsnät korsande väg 395 

     Sammanträdesprotokoll kommunstyrelsen 2022-05-30 § 70 

 

_____ 

 

Protokoll skickas till  

 

 Sektor Teknik och service 

 Ekonomienheten 
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§ 3  Dnr KS-2024-61 310 
 

Södra Byavägen Kangos  

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att  

1. sektor Teknik & Service får medel överfört från 2023 till 2024 

2. fastställa föreslagen summa om 1 800 000 kronor. 

3. fastställa flytt av medel till 2024 

 
Ärendet 
 
Pajala kommun, Kommunalteknik fick tilldelat 2 360 000 kronor att bygga ut och 

reparera vatten och spill ledningar längs med Södra byavägen i Kangos 2023. 

Utbyggnaden är klar men det kvarstår att reparera resterande delen av Södra 

byavägens ledningsnät. Till dags dato så har förbrukats 470 000 kronor och ca 90 000 

kronor tillkommer, totalt 560 000 kr. Det som behövs är att få överflyttat 1 800 000 

kronor till 2024.   

 

Ekonomiska konsekvenser 

 

Tilldelas ej medel för utbyte av befintligt ledningsnät (beslutspunkt 2) kommer vägen 

behöva restaureras utan att utbyte av ledningsnät sker. Detta gör att vid exempelvis en 

vattenläcka/avloppsstopp kan den restaurerade vägen behöva grävas upp vilket 

skapar fördyrande kostnader och minskad livslängd på investeringen.  

 

Förslag till beslut  

 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att 

1. Sektor Teknik & Service får medel överfört från 2023 till 2024 

2. Fastställa föreslagen summa om 1 800 000 kronor. 

3. Fastställa flytt av medel till 2024 

 

Beslutsunderlag 

 

Tjänsteskrivelse 

 

_____ 

 

Slutligt beslut expedieras till 

 

Sektor Teknik och service 

Ekonomienheten 
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§ 4 Dnr SOC-2024-52 001 

 
Val till nämnd - Socialnämnden 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar återremittera ärendet till kommunfullmäktiges 
sammanträde 8 april. 
 

 

Ärendet 

 

Val av ledamöter till Socialnämnden. 

 
 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Ann-Mari Mäki Larsson (FrS) yrkar att ärendet återremitteras med motiveringen att 
ärendet borde behandlas först när ett reglemente för den kommande Socialnämnden 
är fastställt.  

 
Ulrica Hammarström (S) föreslår att ärendet återremitteras till kommunfullmäktiges 
sammanträde 8 april. 
 
Beslutsgång 
  
Ordförande ställer frågan om ärendet ska avgöras idag eller om det ska återremitteras 
och finner att ärendet återremitteras. 
  
_____ 
 
Protokoll skickas till 

Kommunkansliet 

Stöd och omsorgsutskottet   

  



 Sida 
PAJALA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                       7(32) 
 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-02-26 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

    

 

§ 5                   Dnr: BUN-2024-32 001 
 

Val till nämnd - Barn och utbildningsnämnden  

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar återremittera ärendet till kommunfullmäktiges 
sammanträde 8 april. 
 
 
 
Ärendet 
 

Val av ledamöter till Barn och utbildningsnämnden. 

 
 
Förslag till beslut under sammanträdet 
 
Ann-Mari Mäki Larsson (FrS) yrkar att ärendet återremitteras med motiveringen att 
ärendet borde behandlas först när ett reglemente för den kommande Barn- och 
utbildningsnämnden är fastställt.  

 
Ulrica Hammarström (S) föreslår att ärendet återremitteras till kommunfullmäktiges 
sammanträde 8 april. 
 
Beslutsgång  
 
Ordförande ställer frågan om ärendet ska avgöras idag eller om det ska återremitteras 
och finner att ärendet ska återremitteras.  

 
_____ 
 
Protokoll skickas till 

Kommunkansliet  

Barn och utbildningsutskottet  
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§ 6 Dnr: KS-2023-710 102 

 KS-2024-14 102 

 
Val ersättare gymnasienämnden 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar utse Birgitta Haurula (S) och Anne Stridsman (SJVP) 
till nya ersättare i gymnasienämnden.  
 

 
Ärendet 
 

Ellinor Tandlund (S) och Malin Nygren (C) har sagt upp sina uppdrag som ersättare i 

Gymnasienämnden. 

  

Kommunfullmäktige har att utse nya ersättare 
 

Förslag till beslut 

Ulrica Hammarström (S) föreslår Birgitta Haurula (S) och Anne Stridsman (SJVP) 

som ersättare i gymnasienämnden.  

_____ 
 

Protokoll skickas till 

Kommunkansliet 
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§ 7 Dnr: KS-2024-66 102 
         
Meddelande om avsägning kommunfullmäktige   
 
Kommunfullmäktiges beslut  
 

 Kommunfullmäktige beslutar godkänna avsägelsen. 

 
 

 
Ärendet 
 

 Kjell-Åke Nedlund (S) har sagt upp sitt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige.  

 

 Kommunfullmäktige har att godkänna avsägelsen. 

 

 Länsstyrelsen utser ny ersättare. 

 
_____ 
 
Protokoll skickas till 
 
Kommunkansliet 
 
Länsstyrelsen   



 Sida 
PAJALA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                       10(32) 
 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-02-26 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

    

 

§ 8 Dnr: KS-2023-932 102 
 
Val ordförande bygg- och miljönämnden  

 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Kommunfullmäktige beslutar utse Folke Hieta (S) till ordförande i bygg- och 
miljönämnden. 
 

 
Ärendet 
 

 Kjell Triumf (S) har sagt upp sina uppdrag och däribland som ordförande 

 i bygg- och miljönämnden.  

 

 Kommunfullmäktige har att utse ny ordförande. 
 

 
Förslag till beslut under mötet 
 
Ulrica Hammarström (S) föreslår Folke Hieta (S) till ny ordförande i bygg- och 
miljönämnden. 

 
_____ 
 
 
Protokoll skickas till  

Kommunkansliet  

Bygg och miljö 

Folke Hieta 
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§ 9  Dnr: KS-2024-66 102 

 

Val ersättare Kommunstyrelsen 

 

Kommunfullmäktiges beslut  

 

Kommunfullmäktige beslutar utse Stefan Brandlöv (S) till ny ersättare i 
kommunstyrelsen. 
 

 

 

Ärendet 

  

 Kjell-Åke Nedlund har sagt upp sitt uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen.  

 

 Kommunfullmäktige har att utse ny ersättare. 

 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

 

Ulrica Hammarström (S) föreslår Stefan Brandlöv (S) som ny ersättare i 
kommunstyrelsen. 
 

 

_____ 

 

Protokoll skickas till 

  

 Kommunkansliet 

 

Stefan Brandlöv 
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§ 10   Dnr: KS-2024-64 102 

  KS-2024-14 102  

  KS-2023-743 102 

 

Val av ersättare och ordinarie Valnämnden 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutare utse Anders Lehtipalo Nilsson (S) och Alice Videkull 
(SJVP) till ordinarie ledamöter i Valnämnden samt 
Anne Stridsman (SJVP) och Gottfrid Augustsson (S) till nya ersättare. 
 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga val efter Malin Nygren (C). 
 

 

Ärendet 

  

Jenny Eriksson (S) och Malin Nygren (C) har sagt upp sina uppdrag som ordinarie och 

ersättare i valnämnden. Avsägelserna inkomna 2023-11-29 och 2024-01-09. 

 

Alice Videkull har avsagt sig sin roll som ersättare i valnämnden och Anne Stridsman 

har avsagt sig sin roll som ordinarie i valnämnden. De önskar byta sina roller i 

nämnden. 

 

Kommunfullmäktige har att utse nya ledamöter. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

 

Ulrica Hammarström (S) föreslår Anders Lehtipalo Nilsson (S) och Alice Videkull 
(SJVP) till ordinarie ledamöter i Valnämnden samt 
Anne Stridsman (SJVP) och eftersom Anders Lehtipalo Nilsson blir ordinarie så 
föreslås Gottfrid Augustsson (S) till ny ersättare. 
 
Malin Nygren (C) plats lämnas vakant. 

 

_____ 

 

Protokoll skickas till 

  

 Kommunkansliet 

 

Anders Lehtipalo Nilsson 

Alice Videkull 

Anne Stridsman 

Gottfrid Augustsson 
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§ 11 

 
Information Lapplands gymnasium. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar lägga informationen till handlingarna. 

 

  

Ärendet 

 

Biträdande gymnasiechef Inger Hieta och rektor Fredrik Mäki informerar om 

Lapplands gymnasium. 

 

 

 ____ 
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§ 12  Dnr: KS-2023-724 106 
 
Delårsredovisning Lapplands kommunalförbund 

  
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar godkänna delårsredovisning för Lapplands 

kommunalförbund. 

 

 

Ärendet  

 

LKF Direktionen har beslutat godkänna delårsredovisning 2023-06-30 samt 

överlämna till medlemskommunerna för beslut. 

 

 

Beslutsunderlag  

 

Delårsredovisning Lapplands Kommunalförbund  

 

_____ 

 

Protokoll skickas till 

 

Lapplands kommunalförbund 
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 § 13  Dnr: KS-2024-118 042 
 
 Aktieägartillskott Pajala Värmeverk 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ett aktieägartillskott på 6 000 000 kronor utbetalas 

till Pajala Värmeverk AB. Detta aktieägartillskott skall vara villkorat.  

 

Ärendet 

 

Efter flera år med underskott är bolagets egna kapital och likviditet ansträngd. 

Tillsammans med dagens skenande biobränsle-, energi- och räntekostnader ser 

framtiden tuff ut för bolaget. Orsaken till underskotten kommer i regel från för små 

marginaler i resultatet under en lång rad år. Företaget är väderberoende och till 

exempel ett driftstopp en kall vinterdag innebär en kostnad mellan 400-500 tkr. 

Samtidigt har varmare vintrar bidragit till lägre intäkter de kritiska månaderna. 

Bolagsledningen bedömer att prishöjningar till kund inte kan ske till sådan nivå att 

ökade kostnader och nödvändiga investeringar kan ombesörjas helt i egen regi.  

  

Nu står bolaget inför en större investering i förbättrad rökgasrening efter nya 

miljökrav från 2025-01-01. Investeringen planeras utgöras av ett externt beläget 

rökgasfilter som även kräver viss ombyggnation av fastigheten. Investeringen 

förväntas ej endast uppfylla kommande lagstadgade utsläppskrav, utan möjliggör 

också högre energiutbyte och utökad drifttid av befintlig rökgaskondensering.  

  

Bolagets styrelse föreslår ett aktieägartillskott på 6 000 000 kronor för att stärka det 

egna fria kapitalet, soliditeten och likviditeten för att möjliggöra kommande 

investering.  

 

Förslag till beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att ett aktieägartillskott på 6 

000 000 kronor utbetalas till Pajala Värmeverk AB. Detta aktieägartillskott skall vara 

villkorat.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse 2023-10-20  

Resultat- och balansräkning per 2022-12-31  

  

____ 

  

Protokoll skickas till  

Pajala Värmeverk AB  
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§ 14   Dnr KS-2024-119 042 

 

Ägardirektiv Pajala Bostäder 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar fastställa nytt ägardirektiv med tillägg att Pajala 

Bostäder AB ska  

- Äga, underhålla och förvalta ett lägenhetsbestånd som följer marknadens behov. 

- Successivt erbjuda parkering med laddplatser för elbil. 

 

Reservation 

 

Linda Jonsson (V), Birger Lahti (V), Pirkko Heikkilä (V), Ann-Mari Mäki Larsson (V), 

Kurt Lind (FrS), Lena Jatko (FrS), Bengt Niska (FrS) och Bengt-Ola Mörtlund (V) 

reserverar sig mot avslaget av tilläggsyrkande angående hyresgaranti och sociala 

kontrakt. 

 

Ärendet 

 

Pajalabostäder AB har ett ägardirektiv som beslutades 2015-11-23 på 

kommunfullmäktige och bolaget är i behov av ett uppdaterat ägardirektiv för att jobba 

framåt och möta framtida utmaningar.  

 

Bakgrund  

Gällande ägardirektiv från 2015 skrevs under en tid som inte överensstämmer med 

dagens behov på bostadsmarknaden och behöver skrivas om för att möta framtida 

behov och utmaningar.  

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  

fastställa nytt ägardirektiv med tillägg att Pajala Bostäder AB ska  

- Äga, underhålla och förvalta ett lägenhetsbestånd som följer marknadens behov. 

- Successivt erbjuda parkering med laddplatser för elbil. 

 

Tilläggsyrkande 

 

Linda Jonsson (V) yrkar tillägg i text sidan 3 första stycket: Alla nya hyresgäster, 

förutom de med hyresgaranti och social kontrakt, ska genomgå en prövning 

avseende inkomst…. 
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§ 14 forts. 

 

Beslutsgång 

 

Ordförande ställer fråga om fullmäktige antar tilläggsyrkandet och finner att det 

avslås. 

 

Omröstning begärs 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst för att anta tilläggsyrkandet 

Nej-röst för avslag 

 

Omröstningsresultat 

Med 11 nej-röster mot 8 ja-röster avslår kommunfullmäktige tilläggsyrkandet. 

 

Beslutsunderlag  

Förslag till ägardirektiv  

_____ 

Protokoll skickas till  

 

Leif Gräsvik, Pajala bostäder 
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 § 15  Dnr: KS-2024-98 003 
 

 Reglemente kommunstyrelsen   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

- godkänna reglemente för kommunstyrelsen 

- att reglementet börjar gälla från 8 april 2024. 

- att reglementet som antas idag ses över och återkommer med nödvändiga 

revideringar 8 april. 

 

Reservation 

 

Ann-Mari Mäki Larsson (FrS) reserverar sig till förmån för eget förslag. 

 

 

Ärendet 

Föreligger förslag till reviderat reglemente för kommunstyrelsen. 

 

 

Förslag till beslut 

  

Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige att godkänna det reviderade reglementet. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

 

Ann-Mari Mäki Larsson (FrS) yrkar att kommunstyrelsens reglemente återremitteras 

till 8 april. 

 

Linda Jonsson (V) yrkar bifall till att anta reglementet för kommunstyrelsen och att 

reglementen för Barn- och utbildning samt Stöd och omsorg tas fram skyndsamt. 

 

Beslutsgång 

 

Ordförande ställer fråga om ärendet ska avgöras idag och finner att ärendet ska 

avgöras idag. 

 

Tilläggsyrkande 

 

Linda Jonsson (V) yrkar 

- att reglementet börjar gälla från 8 april 2024. 

- att reglementet som antas idag ses över och återkommer med nödvändiga 

revideringar 8 april. 
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§ 15 forts. 

 

Ordförande ställer fråga om kommunfullmäktige antar tilläggsyrkandet och finner att 

kommunfullmäktige antar tilläggsyrkandet. 

 

_____ 

 

Protokoll skickas till   

 

Kommunkansliet 

 

Ekonomichef  
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 § 16  Dnr: KS-2024-65 003 
 

Bestämmelser minoritetsspråksmedel   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar godta dokumentet med följande ändringar 

- att nöjesresor tas bort  

- att man ändrar delfinansiering till finansiering  

- att ”om inte annat överenskommits med utskottet” läggs till under punkten 

allmänna villkor för minoritetsspråksmedel, samt  

- att dokumentet översätts till finska och meänkieli.  

 

 

 

Ärendet 

Pajala kommun är förvaltningsområde för meänkieli och finska. Det innebär att 

kommunen har ett särskilt ansvar för att värna om meänkielis och finskans ställning. 

Genom att leva upp till det förstärkta minoritetsskyddet värnar Pajala kommun om de 

mänskliga rättigheterna. Pajala kommun erhåller årligen statsbidrag till de 

merkostnader som är relaterade till de rättigheter som de meänkieli- och finsktalande 

har i en förvaltningskommun enligt Lag (2009:724) om nationella minoriteter och 

minoritetsspråk. 

 

Förslag till beslut  

Att man godtar dokumentet med följande ändringar 

- Att nöjesresor tas bort  

- Att man ändrar delfinansiering till finansiering  

- Att ”om inte annat överenskommits med utskottet” läggs till under punkten 

allmänna villkor för minoritetsspråksmedel, samt  

- Att dokumentet översätts till finska och meänkieli  

 

Beslutsunderlag 

Bestämmelser för minoritetsspråksmedel 

 

_____ 

 

Protokoll skickas till  

 

Regina Veräjä, minoritetssamordnare  
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 § 17 Dnr: Bun-2024-18 630 
 
 Medel för förstudie fleravdelningsförskola 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar bevilja ansökan om medel till förstudie för 

fleravdelningsförskola med 500 000 kr. 

 

  

Ärendet 

 

Bakgrund 

Barn- och utbildningsutskottet beslutade om att utreda förskolans framtida 

organisation, Barn- och utbildningsutskottets protokoll 2023-03-14, § 7 och särskilt 

undersöka möjligheten att organisera flera mindre förskole enheter i Pajala centralort 

till en större enhet. 

  

Ledningen för förskolorna i Pajala kommun, framför allt i Pajala centralort, har under 

det senaste året sett att det blivit svårare och svårare att bemanna verksamheterna. 

Skollagen ställer krav på att varje förskola ska bemannas av minst en legitimerad 

förskollärare på varje avdelning. Detta krav är för närvarande svårt att uppfylla 

eftersom Pajala kommun har flera förskollärare som närmar sig pensionsåldern och få 

yngre på väg in. Det är även stora svårigheter att hitta utbildade barnskötare till övriga 

tjänster. En organisation med fleravdelnings förskola skulle underlätta samordningen 

mellan de olika avdelningarna.  

Den större enheten ger större möjlighet till samordning av t.ex. förskollärare och 

större flexibilitet vad gäller att organisera verksamheten tex vid sjukfrånvaro. 

Beroende på placering av en eventuell ny förskola med flera avdelningar i Pajala så 

kan samordningsvinster med fritidshemmet också bli aktuellt. 

 

En av rekommendationerna i utredningen är att besluta om att påbörja arbetet med 

en ny fleravdelningsförskola. Förslaget är att uppdraga Tyréns konsulter att 

genomföra en förstudie dvs att utreda kommunens behov och möjligheter att bygga en 

fleravdelningsförskola på den obebyggda delen av fastigheten intill Lillskogens 

förskola. Utredningen ska också innefatta att utreda ett avropa av en förskola på avtal 

via SKR/ADDA samt att kostnadsbedöma projektets olika delar. Utredningen ska 

också göra en bedömning av kostnader för underhållsåtgärder av Lillskogens förskola. 

 

SKR och Adda (tidigare SKL Kommentus) har upphandlat ramavtal som låter 

kommuner beställa förskolebyggnader med hög kvalitet till låga kostnader. 

Ramavtalen erbjuder kommuner nyckelfärdiga och permanenta byggnader som kan 

anpassas till lokala behov. Kommuner besparas mycket tid och resurser av att 

byggnaderna redan projekterats.  
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§ 17 forts. 

 

Förslag till beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att  

bevilja ansökan om medel till förstudie för fleravdelningsförskola med 500 000 kr. 

 

Underlag 

Utredning Förskolornas organisation i Pajala kommun 230705 

Utkast tidplan, Utredning ny förskola Pajala Kommun, 229370 (Tyréns) 

Uppdragsbekräftelse, utredning ny förskola Pajala Kommun, 339370 (Tyréns) 

Budgetkalkyl, utredning ny förskola Pajala kommun, 339370 (Tyréns) 

 

 

Slutligt KS beslut expedieras till 

 

Skolchef Christina Karinen Sturk 

 Rektor Maria Sandström 
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§ 18 

Delgivningar 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Inga nya delgivningar att redovisa. 

 

_____ 
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§ 19           
 

Medborgarinitiativ  

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Inga nya medborgarinitiativ att redovisa. 

 
_____ 
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§ 20         
 

Anmälan av nya motioner 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar skicka motionerna till förvaltningen för vidare 
behandling. 
 
 
Ärendet 
 
Motion – Sommarjobb (KS-2024—185  009) 

För länge sedan fanns det ungdomar som hjälpte till på äldreboende och tog ut 
brukare på sommaren ut i den friska luften. De kallades för solflickor. Vet inte vem 
som stod bakom denna aktivitet. 

Nu tycker jag det finns behov av den aktiviteten, det finns brukare på särskilda 
boenden som inte kommer ut för att känna på sommaren. Kan vara brukare som 
saknar anhöriga och bor på avdelningar där det är fullt med jobb och ingen har tid 
med utomhusaktivitet. En del avdelningar har inte en bra utemiljö där du lätt kan 
komma ut med brukarna. 

Tanken är att ta ut brukaren när vädret är fint och vara ute med brukaren 30-60 min, 

byta brukare och gå ut med nästa. Gången därpå ta ut andra som inte har fått komma 

ut. Gymnasieelever kanske skulle vara mest lämpade. 

Kommunen har ju sommarjobb för skolungdom och då tycker jag att en del av den 

skulle kunna vara kombinationsjobb. Några dagar på äldreboende med brukare på 

utevistelse resten av tiden tex på parkarbete. Sämre dagar ställs utomhusaktiviteten in 

och ungdomen är på det andra jobbet. 

Kommunen får ju medel från staten för att ge ungdom som går skola sommarjobb så 

detta skulle inte ge merkostnader. En viss del merjobb för tjänstemän med planering 

och informationsspridning till äldreboende. 

Detta förslag innebär att brukaren får mervärde i sitt liv och mår bättre, troligtvis 

sover också bättre på natten. 

Ungdomen kommer i kontakt med äldre och får insyn i vårdarbete kanske ett arbete 

att fundera på inför framtiden och där vi har ett stort behov av ny arbetskraft. 

Detta förslag är ett vinna vinn förslag och jag tycker att det är viktigt att kommunen 

undersöker och kan genomföra detta. Kan ju börja med en enhet och utöka till nästa 

sommar. 

Förstås ska detta inte heta solflickorna utan det är ett sommarjobb med 

sommarjobbare som har ett special uppdrag. 

Lena Jatko FrS 
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§ 20 forts. 

 

Motion - politikerutbildning: (KS-2024-168  009) 

 

Det har under de senaste månaderna kommit anmälningar och skrivelser om oro och 

missnöje som finns bland Pajala kommuns personal. Informationen till 

kommunstyrelsen har varit knapphändig. Vi i Framtid S har begärt ut information 

men mötts av svaret att ärenden är sekretessbelagda. Detta leder oss till slutsatsen att 

kunskaper om Offentlighetsprincipen och sekretess samt meddelarfrihet och 

meddelarskydd är begränsad. 

 

Pajala kommun behöver öka kunskapsnivån hos politiker om offentlighet och 

sekretess, meddelarfrihet och meddelarskydd samt sammanträdesregler och 

mötesteknik. 

 

Därför yrkar vi att Pajala kommun, innan den nya organisationen sjösätts, ser till att 

erbjuda samtliga förtroendevalda utbildning inom ovan angivna kunskapsområden. 

 

För Framtid S genom 

Ann-Mari Mäki Larsson 

 
 
_____ 
 
Motion: (KS-2024-210  009) 

Vänsterpartiet lämnar in motion - Jämställdheten i Pajala måste växla upp! 

 

Jämställdhet är en av Norrbottens stora ödesfrågor. Det är väl känt att det krävs 

tiotusentals nya invånare för att vi ska lyckas med den gröna samhällsomställningen, 

samtidigt är Norrbotten ett län och Pajala en kommun där befolkningen minskar. Där 

vi också vet att det är kvinnor som i störst utsträckning flyttar och som bedöms stå 

längst ifrån att flytta hit. Bilden av Norrbotten och Pajala måste förändras och för att 

göra det krävs ett kraftfullt och strategiskt jämställdhetsarbete. 

Redan 2013 undertecknade Pajala kommun CEMR:s deklaration för jämställdhet. 

Alltså den europeiska deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män på lokal 

och regional nivå. Detta åtagande är dels för att signalera vikten av jämställdhetsarbete 

och dels ett praktiskt arbete där en handlingsplan ska tas fram, för att tydliggöra hur 

jämställdhetsperspektivet ska finnas inom kommunens alla verksamheter. Var denna 

handlingsplan för jämställdhet finns i Pajala kommun idag är inte känt. I den 

Strategiska planen står det uttryckt att ”Kommunen ska vara ett föredöme då det 

kommer till attraktionskraft, jämställdhet och arbetsmiljö.” Samtidigt nämns 

jämställdhetsperspektivet aldrig i de beslut vi fattar eller i de strategier vi arbetar 

utifrån. 
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§ 20 forts. 

 

6 december 2022 beslutade CEMR att tillföra nio nya artiklar i deklarationen och 26 

januari i år beslutade SKR att rekommendera alla kommuner och regioner att ansluta 

till deklarationen, samt att de som redan gjort det även skriver under på den nio nya 

artiklarna. 

Och nu i månadsskiftet jan/feb i år presenterades den nya Länsstrategin för 

Jämställdhet i Norrbotten. En strategi som bygger på de sex nationella delmålen för 

jämställdhet, nedbrutna till tre egna delmål för Norrbotten, som alla aktörer i 

Norrbotten bjuds ni att ansluta sig till. Strategin innehåller även handledning för hur 

den egna organisationen kan arbeta med de delar av strategin man identifierar att man 

kan bidra till. För ett mer jämställt Norrbotten. 

För att Pajala kommun ska vara ett alternativ för människor att stanna kvar i och flytta 

till behöver vi stärka vårt jämställdhetsarbete på alla sätt som är möjliga. Med CEMR:s 

deklaration och de åtagande vi skrivit under på, tillsammans med Länsstrategin för 

jämställdhet har vi goda förutsättningar att få fart i det här arbetet. Men då måste de 

nödvändiga besluten fattas och det praktiska arbetet påbörjas. 

Vänsterpartiet yrkar därför: 

- Att Pajala kommun följer SKR:s rekommendation om att ansluta till de nio nya 

artiklarna i CEMR:s deklaration för jämställdhet 

- Att Pajala kommun ansluter till Länsstrategin för Jämställdhet i Norrbotten. 

- Att en handlingsplan tas fram, med CEMR:s deklaration och Länsstrategin som 

utgångspunkter. Om den redan finns ska den revideras utifrån aktuellt läge. 

- Att Pajala kommun undersöker möjligheten att ingå i SKR:s modellkoncept för 

jämställdhet. 

- Att Jämställdhetsperspektivet arbetas in i alla styrande dokument i Pajala 

kommun. 

- Att en utbildningsdag kring CEMR:s deklaration för jämställdhet, Agenda 2030 

samt Länsstrategin för jämställdhet genomförs. 

 
_____ 
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§ 21  
 
Interpellationer och frågor 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationerna anses besvarade. 
 
 
Ärendet 
 
1. (KS-2024-167  009)  

Interpellation till Ulrica Hammarströms angående uttalande om att inte 

närvara på kommunhuset! 

 

Citat från NSD den 12 januari 2024: 

”Jag är ju inte inne varje dag på kontoret och jag ingår inte heller i förvaltningens 

organisation, så min insyn är begränsad. Jag har väl hört vissa saker av det som 

framkommer, men inte allt” slut citat.  

Ovanstående citat är Ulrica Hammarström svar på medias frågor om arbetsmiljön i 

kommunen samt anmälningar om bristande ledning i kommunhuset, speciellt om 

kritiken mot kommunchefen. 

 

Vi är nog många som frågar oss, hur prioriterar du din arbetstid? 

 

Det är allmänt känt att du har ett antal uppdrag via Norrbottens kommuner (fd. 

Kommunförbundet). Du reser mycket, och enligt din egen utsago, så mycket att du 

inte känner till problemen i kommunförvaltningen. Du har aldrig informerat om vilket 

syfte resorna har och hur de gynnar Pajala kommun. Uppdraget att sitta i Norrbottens 

kommuner har du blivit vald till av Pajala kommun. Syftet borde vara att genom det 

engagemanget få hjälp via Norrbottens kommuner att kunna påverka beslut för Pajala 

kommuns bästa! 

 

Under de 5 år du suttit som kommunalråd har du inte informerat om vilka resultat 

som blivit till fördel för Pajala kommun. Du har inte vid något tillfälla tagit upp 

aktuella frågor för att efterhöra kommunstyrelsens synpunkter hur vi ska ställa oss till 

de frågor som finns på Norrbottens kommuners dagordning. Uppdraget i styrelsen för 

dig är ju att föra fram Pajala kommuns ställningstagande. Skattebetalarna betalar ju 

din lön för att du ska arbeta för Pajalas bästa på heltid. 

Det är naturligtvis inte dina personliga uppfattningar som ska föras fram, utan det ska 

alltid vara Pajala kommuns uppfattningar, förankrade i kommunstyrelsens beslut. 

 

Vi vill att du redovisar dina externa uppdrag och vilka resultat det har blivit för Pajalas 

bästa.  Det skulle vara viktigt och intressant att få veta på vilket sätt Pajala kommun 

gynnas av dina resor bland annat till Bryssel. 
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§ 21 forts. 

 

Vi kan inte acceptera en situation som innebär att du inte har tid att vara på kontoret 

och vara en del i kommunens ledning och styrning. Självklart har du som 

kommunstyrelsens ordförande i första hand lön för att arbeta för Pajalas utveckling 

och därmed givetvis våra anställdas arbetsmiljö.  

Ä21 forts. 

 

Vi vill ha en redovisning vilka uppdrag du har, förutom som 

kommunalråd, för Pajala kommun. 

Vilka resultat som gynnar Pajala har du bidragit till via Norrbottens 

kommuner? 

Visa exempel på frågor du tagit upp i kommunstyrelsen för att få politiska 

direktiv. 

 

Pajala den 20 januari 2024 

För Framtid S 

Genom Ann-Mari Mäki Larsson (FS) 

 

 

22 feb – 24. Svar på interpellation från Ann-Mari Mäki Larsson 
Du ställer en fråga hur jag prioriterar min arbetstid. Det finns ett antal områden som 
är specificerade i Ks reglemente där jag ska övervaka. I övrigt så är ju uppdragen som 
kommunstyrelsens ordförande oerhört anpassat till vad som händer. Absolut så har 
jag information om vad som händer i förvaltningen, men jag är inte jag 
förvaltningschef, jag ska heller inte ta över deras arbetsuppgifter vilket jag upplever är 
det du efterfrågar.  
Jag uppskattar möjligheten att redovisa var Pajala Kommun faktiskt sitter 
representerade genom mig. Du lyfter också frågan var jag återrapporter vad som 
händer vid olika forum där jag deltar, det är faktiskt en fråga som kommer att komma 
på dagordningen här framöver på kommunstyrelsen, vi behöver få återrapportering 
från dom olika forum där vi valt representanter. Men en del uppdrag har jag genom 
Norrbottens kommuner och då sker återrapporteringen där, dom uppdrag jag har där 
jag representerar Socialdemokraterna återrapporterar jag naturligtvis åt dom.  
Du nämner hur Pajala kommun kan gynnas av min resa till Bryssel, för det första så 
har jag aldrig åkt till Bryssel på Pajala Kommuns bekostnad utan det har varit genom 
andra organisationer. Att jag skapar nätverk, lär mig mer inom olika områden, får 
bättre kunskaper om hur tex EU påverkar vår kommun anser jag bara är positivt. Att 
jag dessutom har möjlighet att påverka för en positiv utveckling för Pajala Kommun 
och Norrbotten är jag säker på att vi alla ska vara glada över. Man måste finnas på 
plats i olika forum, ha möjlighet att träffa olika företrädare i olika organisationer och 
myndigheter för att kunna lobba för förändringar.  
Vad jag bidragit till som är positivt för Pajala Kommun inom Norrbottens kommuner 
är att jag extra bevakar och lyfter frågor som är viktiga för oss, många gånger se till att 
glesbygdsperspektivet alltid finns med i olika frågor. Jag efterfrågade en 
remissamverkan i frågan om tillfälliga kontroller av identitetshandlingar i 
gränskommuner vilket ledde till ett gemensamt yttrande från Norrbottens kommuner 
som lämnades in och togs upp som eget nyhetsinslag på SVT:s lokala nyheter. 
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§ 21 forts. 
 
Det lämnades in ett remissvar till Naturvårdsverket om föreskrifter om ersättning för 
förpackningsinsamling som drabbar mindre och glesa kommuner mest där 
Norrbottens kommuner fick publicitet och även bra reaktion från naturvårdsverket. 
Genom mitt deltagande i Europaforum så har jag varit med i påverkansarbetet kring 
arbete med skogsfrågor som är viktiga för Pajala kommun, ett ställningstagande kring 
avloppsdirektivet och att i norra Sverige ska små kommuner få dispenser. 
Frågor som varit upp för politiska direktiv, har varit bla kring olika svar i remisser, där 
vi har bett att även Norrbottens kommuner svarar på dom. Annars är fokuset på 
Norrbottens kommuners styrelsemöten många gånger att öka informationen till 
kommunalråden, vi får ofta information kring olika frågor som är i gränsområden 
mellan kommun och regionen. Sen är ju många av dom frågor som lyfts på 
styrelsemötena ganska långsiktiga för hela länet, inte enskilda kommuner. Det är inte 
ett besluts forum på samma sätt som en kommunstyrelse. 
 
Vald som representant från Pajala Kommun: 
Ledamot i E-nämnden 2 fysiska möten, 2 digitala möten per år.  
Vice ordförande i Norrbottens kommuner, 4 fysiska möten, 1 digitalt möte per år.  
Vice ordförande i Lapplands kommunalförbund 4 fysiska möten, 2 digitala möten per 
år.  
Ledamot i regionala kollektivtrafikmyndigheten 4 fysiska möten per år.  
Ombud Sparbanken Nord, 2 möten per år (varierat digital/fysiskt) 
Representant i Kommuninvest årsstämma 1 möte per år. 
Stämmoombud och ägarombud i regionala bolag (BD Pop, Filmpool nord, 
Energikontor i norr, Inera och Invest i Norrbotten) 2 digital möten per år totalt för 
alla bolag. 
Ersättare i Tornedalsrådet 4 fysiska möten per år. 
 
 
/Ulrica Hammarström (S) 
Kommunalråd 
 

_____ 
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§ 21 forts. 

 

2. Ks-2024-179 009 

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Ulrica Hammarström. 

Undertecknad kommunfullmäktige ledamot anmälde ett sk visselblåsare ärende under 

kommunfullmäktige sammanträde den 2023 11 27 Enligt uppgift från närvarande 

ledamöter på gruppledare- och kommunstyrelsesammanträde har kommunalrådet 

meddelat att den inte fyller visselblåsare kriteriet. 

Dessutom så lär fler visselblåsningar inkommit i detta ärende. Jag ställer nu följande 

frågor till Ulrica Hammarström,  

 

- Vem beslutade att anmälningarna inte fyller formalia och således inte förs till 

vidare handläggning?  

- Undertecknad anhåller att dokumentet där ärendet avskrevs kommer de folkvalda 

till del med underskrift och datum för beslutet.  

 

Hur hanterar kommunstyrelseordföranden misstanken om urkundsförfalskningen 

som kan vara för handen i de mejlkonversationer som är tillgängliga mellan 

kommunchefen och fd flygplatschefen. En urkundsförfalskning och bara misstanken 

om detta skapar ett underskott av förtroende inte minst i en demokratisk församling 

som i detta fallet kommunens högsta demokratiska organ. Även kommunens 

skattebetalare har ett stort intresse av att veta sanningen i denna förtroendefråga. 

Min ytterligare fråga till kommunalrådet Hammarström är ämnar du eller har du tagit 

initiativet i att bringa klarhet om en urkundsförfalskning föreligger i den aktuella  

mejlkonversationen som föreligger mellan kommunchefen och den fd flygplatschefen.  

 

Pajala den 2024 02 15  

Bengt Niska, kommunfullmäktigeledamot 

 
_____ 

 
 
23 feb – 24. Svar på interpellation från Bengt Niska 
 
För det första bör vi klarlägga vad som är visselblåsning, för det verkar råda oklarheter 
i den frågan. Visselblåsarfunktionen är avsedd för att rapportera allvarliga 
överträdelser, som brott mot svensk eller EU-lagstiftning samt ärenden som kan anses 
av allmänintresse att de uppmärksammas. Det finns formella krav för att det ska 
klassas som visselblåsning. Lagen är normalt inte tillämplig när det gäller 
rapportering av sådant som endast rör den rapporterandes egna arbetes eller 
anställningsförhållanden. 
I dagsläget finns enligt lagkrav en visselblåsningsfunktion via vår hemsida som är 
tillgänglig för våra anställda. Dom går vidare till en extern firma som gör en initial 
utredning ifall det är ett visselblåsningsärende. Efter det får vi en rapport om vad dom 
kommit fram till och om ärendet är avskrivet eller om dom anser att det ska utredas 
vidare.  
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För att vara klar och tydlig, det är ingen intern hantering i dessa frågor utan det går till 
en extern som handhar det. Politiken, varken kommunstyrelse eller personalutskott 
har heller med hanteringen av visselblåsningen att göra, det hanteras av professionen. 
För att få dokumentet där ärendet avskrev, så behöver du nog begära ut det från 
personal, jag har inte det dokumentet. 
Att allmänt beskriva mailkonversationer som urkundsförfalskning, så måste jag fråga 
Bengt Niska vad han menar. Urkundsförfalskning är ju att skriva under en handling 
för att begå brott? När har detta skett? Är det så att Bengt Niska misstänker 
urkundsförfalskning så är väl den rätta vägen att göra en polisanmälan, inte skriva en 
interpellation.  
 
Ulrica Hammarström (S) 
Kommunalråd 
 
_____ 


